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هفت رفتاری که  فرزندت را با آن فلج می کنی...
سرهنگ محمدرضا اسفندیار*

۱- دستش نباشید. از همون بچگی عادتش بدین که چیزی رو دستش ندین و  
روی میز یا جای دیگه ای بزارین تا خودش بیاد برداره اگر نمیاد نزدیکش بذارید 

تا اینجوری مسئولیت پذیر بشه.
۲- زبانش نباشید.به جاش سلام نکنید،خداحافظی نکنید،شعرنخونید و اجبار ش 
نکنید که این کارا رو انجام بده و اگه دوست نداشت انجام بده سرزنشش نکنید.

۳- حامی افراطی نباشید.درســته که بعضی مواقع باید از کودکان حمایت کنیم 
ولی اگه همیشه و همه جا بخواهیم این کار رو بکنیم خیلی اشتباهه؛ برای این 

که یاد بگیره از حقش دفاع کنه با بازی و نمایش بهش یاد بدین.
۴- بلندش نکنید.وقتی زمین میخوره یا یه آســیب خیلی کوچیک میبینه فوراً 
بلندش نکنید و بذارید خودش تلاش کنه و از جا بلند شه ولی باهاش همدردی 

کنید.
۵- کنترل گر نباشید.اگه همه کارا و رفتارهای کودک  مثل بازی کردن، تمیزی 

اتاقش را، رفت وآمدش را  بیشتر از حد کنترل کنید از خودش ناامید میشه.
۶: پاهایش نباشــید. بچه بالای دوســال رو نباید مرتب حمل کنید و اینطرف و 

اونطرف ببرید بلکه باید به راه رفتن تشویقش کنید.
۷: بــه جاش تصمیم نگیرید.توی نیمی از تصمیــم گیری ها اجازه بدین کودک 
انتخاب گر باشــه مخصوصاً کودک بالای ۳ سال؛ مثلًا میتونی تو انتخاب غذا و 

رنگ لباس و...
*معاونت فرهنگی و اجتماعی سرکلانتری ششم فاتب

نیاز کشور به ۲۶ رادار هواشناسی
رئیس سازمان هواشناسی از نصب و راه اندازی ۱۰رادار هواشناسی در کشور خبر 
داد. سحر تاجبخش با حضور  در غرفه ایسنا در نمایشگاه رسانه های ایران اظهار 
کرد: با توجه به وســعت کشــور و براساس بررسی های انجام شــده، در فاز اول 
حداقــل ۲۶ رادار هواشناســی لازم داریم که ۱۰ رادار تاکنون در کشــور نصب 
و راه اندازی شــده است و رادار آخر نیز در لرســتان راه اندازی شد که علی رغم 
تحریم ها خریداری شد. وی این را هم گفت که رادارهای جدید با رادارهای قبلی 
قابل تجمیع نیست چراکه سیستم شان متفاوت است.تاج بخش با بیان اینکه باید 
حداقل ۱۶ رادار دیگر به خصوص در نیمه شــرقی کشور راه اندازی کنیم گفت: 
قرارداد یک رادار دیگر هم منعقد شــده اســت و طی سال های ۱۴۰۳ تا ۱۴۰۴ 

تامین خواهد شد.
به گفته رئیس ســازمان هواشناسی کشور، رادارهایی که در هواشناسی استفاده 
می شود از نظر تکنولوژی در بسیاری از کشورها به خصوص کشورهای سیل خیز 
و پربارش استفاده می شود زیرا این رادارها عمدتاً کاربری هشدار سیلاب دارند و 

برای پیش بینی های بسیار کوتاه مدت استفاده می شود.

پیش بینی بارش کمتر از نرمال تا نیمه اسفند
پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور از بارش کمتر از نرمال تا نیمه اسفندماه و 
وضعیت متفاوت دما در نقاط مختلف کشور خبرداد.به گزارش ایسنا، پژوهشکده 
اقلیم شناســی و تغییر اقلیم پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو کشور جدیدترین 
نقشــه های پیش بینی هفتگی بارش کشور بر مبنای نقشه های احتمالاتی از ۳۰ 

بهمن ماه تا ۱۲ فروردین ماه سال ۱۴۰۳ را تولید و ارائه کرد.
بر این اساس، میانگین بارش کشور طی هفته  اول دوشنبه )۳۰ بهمن( تا یکشنبه 
)۶ اسفند( کمتر از نرمال اســت. بیشترین کاهش بارش در غرب کشور نیز رخ 
می دهد.بر این اســاس، همچنین کاهش بارش کشور در هفته دوم دوشنبه )۷ 
اسفند( تا یکشنبه ) ۱۳ اسفند( به نسبت بیشتر از هفته اول بوده به  ویژه در یک 
 سوم شمالی و غرب کشور محسوس است. با این حال برای جنوب  شرق بیش از 

نرمال پیش  بینی شده است.
بارش هفته  های  ســوم تا ششم دوشنبه )۱۴ اسفند(  یکشنبه )۱۲ فروردین( در 
یک  سوم شمالی کشور در محدوده نرمال و برای سایر مناطق در محدوده نرمال 
با گرایش به بیش از نرمال برآورد می شــود.در هفته پایانی اســفند تا نیمه اول 
فروردین احتمال وقوع بارش انباشته بین ۴۰ تا ۷۰ میلیمتر در حدود ۵۰ درصد 
خواهد بود. پژوهشکده اقلیم شناسی و تغییر اقلیم پژوهشگاه هواشناسی و علوم 
جو کشور، جدیدترین نقشه های پیش بینی هفتگی دمای هوای کشور بر مبنای 
نقشه های احتمالاتی از ۳۰ بهمن ماه تا ۱۲ فروردین ماه سال ۱۴۰۳ را  نیز تولید 
و ارائه کرد. بر این اساس، دمای هوای هفته اول )۳۰ بهمن تا ۶ اسفند( در مرکز 
و نیمه شرقی کشور از ۱ تا ۳ درجه سلسیوس کمتر از نرمال و در سایر مناطق 
تا یک درجه بیش از نرمال اســت.نابهنجاری دمای هفته دوم )۷ تا ۱۳ اسفند( 
در یک  ســوم غرب کشور تا ۲ درجه مثبت و برای سایر مناطق بین منفی ۳ تا 
۵- درجه پیش بینی شده است. بیشترین کاهش در نوار شرقی استان سیستان و 
بلوچستان رخ می دهد.دمای هوای هفته سوم در جنوب  شرق و شرق کشور ۱ تا 
۲ درجه کمتر از نرمال، در شمال  غرب، غرب و دو سوی دامنه های البرز غربی ۱ 

تا ۲ درجه بیش از نرمال و در سایر مناطق نرمال خواهد بود.
به گزارش روابط عمومی پژوهشــگاه هواشناسی و علوم جو کشور، دمای هوای 
هفته های چهارم تا ششم )۲۱ اسفند تا ۱۲ فروردین( در یک  سوم شمالی، شمال 
 غرب و استان های حاشیه زاگرس شمالی و میانی بین ۱ تا ۳ درجه بیش از نرمال 

و برای سایر مناطق تا یک درجه بیش از نرمال برآورد می شود.

نگاه

هواشناسی

و  کرونــا  ویــروس  تکامــل  پیش بینــی 
زیرمجموعه های آن دشــوار اســت، اما مرکز 
کنترل و پیشــگیری از بیماری هــای امریکا 
)CDC( تخمیــن می زند که مــوارد ابتلا به 
JN.۱  تا پایان زمســتان، رقــم قابل توجهی 
خواهد بود. هم چنین به گفته این سازمان، هیچ 
مدرکی مبنی بر اینکــه JN.۱  باعث بیماری 
در ســطوح شدیدتر می شــود وجود ندارد، اما 
گســترش و انتشار سریع آن نشان می دهد که 
نســبت به ســایر واریانت های در گردش، هم 
پتانســیل انتقال سریع تر و بیشتری دارد و هم 
در زمینه دور زدن سیستم ایمنی بدن قوی تر 
عمــل می کند.به گــزارش خبرآنلاین، فصول 
سرد سال همیشه با مجموعه ای از بیماری ها، 
بخصــوص آنفلوانزا، ســرماخوردگی و ســایر 
ویروس های تنفسی فصلی همراه است. وجود و 
انتشار ویروس کرونا یا SARS-CoV-۲   که 
باعث ابتلا به بیماری  COVID-۱9  می شود، 
نیز در چنین شــرایطی مزید بر علت اســت و 
مراقبت بیشــتری را به منظور پیشــگیری از 
ابتلا به بیماری می طلبد.طبق آخرین اطلاعات 
موجود، زیرســویه JN.۱ تا پایان ژانویه ســال 
میلادی جــاری، به گســترده ترین پاتوژن در 
ایالات متحده امریکا تبدیل شد که حدود ۸۳ 
تا ۸۸ درصد از مــوارد ابتلا به بیماری در این 
فصل را به خود اختصاص داده است. به عبارت 
دیگــر، JN.۱  تا کنون به عنوان شــایع ترین 

زیرمجموعه کووید-۱9 شناخته می شود.
این زیرسویه در بســیاری از کشورهای جهان 
از جمله: هند، چیــن، بریتانیا و ایالات متحده 
امریکا یافت شــده است. هم چنین اولین مورد 
ابتلا به JN.۱  در ایران نیز طی روز گذشــته 

)۳۰ بهمن( شناسایی شد.
و  کرونــا  ویــروس  تکامــل  پیش بینــی 
زیرمجموعه های آن دشــوار اســت، اما مرکز 
کنترل و پیشــگیری از بیماری هــای آمریکا 
)CDC( تخمیــن می زند که مــوارد ابتلا به 
JN.۱  تا پایان زمســتان، رقــم قابل توجهی 
خواهد بود. هم چنین به گفته این سازمان، هیچ 
مدرکی مبنی بر اینکــه JN.۱  باعث بیماری 
در ســطوح شدیدتر می شــود وجود ندارد، اما 
گســترش و انتشار سریع آن نشان می دهد که 
نســبت به ســایر واریانت های در گردش، هم 
پتانســیل انتقال سریع تر و بیشتری دارد و هم 
در زمینه دور زدن سیستم ایمنی بدن قوی تر 

عمل می کند.
JN.1   از کجا آمده و چه تفاوتی با سایر 

زیرشاخه های ویروس کرونا دارد؟
زیرســویه JN.۱  نخســتین بار در سپتامبر 

۲۰۲۳ در ایالات متحده امریکا ظاهر شد. این 
زیرسویه یکی از زیرشاخه های »پیرولا - با نام 
رسمیBA.۲.۸۶ « اســت. پیرولا نیز یکی از 
زیرسویه های غالب اومیکرون است که شهریور 

ماه امسال فراگیر شد.
تفاوت بین BA.۲.۸۶ و JN.۱  در این اســت 
که زیرســویه جدید )جــی ان.۱( دارای یک 
جهش اضافی در پروتئین اسپایک خود است؛ 
یک تغییر واحد که ممکن است مشخصه های 
]شناخته شده[ ویروس را دچار دگرگونی کند. 
بر همین اساس، تحقیقات اولیه نشان می دهد 
که این زیرســویه نســبت به انواع پیشــین، 

ایمنی گریزتر است.
در مورد JN.1   چه می دانیم 

و چه نمی دانیم؟
یافته ها حاکی از این است که JN.۱   نسبت به 
زیرسویه های قبلی، بیماری زایی شدیدی ندارد 
و علائم متفاوت و جدیدی را ایجاد نمی کند. بنا 

بر اطلاعات منتشرشده از سوی مرکز کنترل و 
پیشگیری از بیماری های امریکا، علائم کووید 
معمولاً در انواع مختلف مشابه هستند و شدت 
آن بیشــتر به مصونیت فرد بستگی دارد تا به 
خود ویــروس. از جمله علائم این زیرســویه 
می توان به تب، سرفه، بی حالی و کاهش حس 

بویایی و چشایی اشاره کرد.
یکــی از جنبه های قابل توجه JN.۱   »انتقال 
ســریع« آن اســت؛ به طوری که بر اســاس 
جدیدترین بــرآورد CDC در ژانویه ۲۰۲۴، 
این زیرسویه حدود چهار ماه پس از ظهور خود 
در ایالات متحده امریکا )از ســپتامبر تا اوایل 
دسامبر ۲۰۲۳(، موارد ابتلا به کووید را از ۳.۵ 
درصــد به بیش از ۲۱ درصــد افزایش داد و تا 
اواخر ســال میلادی ۲۰۲۳ این رقم به بیش از 

۸۵ درصد رسید.
در برابر زیرســویه های جدیــد کرونا چگونه از 
خود محافظت کنیم؟ طی ســال های اخیر سه 

ویروس کرونا، آنفلوانزا و ویروس سنسیشــیال 
تنفســی )RSV(تقریباً همزمــان در پاییز و 
زمستان جریان یافتند و به عوامل بیماری زای 
»سه گانه« معروف شــدند و تا حدودی ترس 
عمومی نســبت به ابتلا به بیماری های فصلی 
را افزایــش دادنــد. اما جای نگرانی نیســت؛ 
واکسن هایی برای افزایش محافظت ایمنی در 
برابر هر سه این بیماری ها در دسترس هستند.

بدین منظور، واکسن های به روزشده آنفلوانزا و 
کووید برای تمام گروه های سنی )۶ ماه به بالا( 
در دسترس است و با مراجعه به مراکز بهداشتی 

و درمانی می توان آن را دریافت کرد.
در زمینــه پیشــگیری از ابتلا بــه RSV، دو 
رویکرد ارائه می شــود: ۱( برای بزرگســالان 
واکســن در دسترس اســت. ۲( برای نوزادان 
و کــودکان نوپا نوعی آنتی بــادی مونوکلونال 
واکســنی وجود دارد که به زنان باردار تزریق 
می شود تا بدنشان آنتی بادی هایی را بسازد که 

به محافظت از جنین و نوزادِ تازه متولد در برابر 
RSV از بدو تولد تا ۶ ماهگی کمک می کند.

با توجه بــه خفیف بودن علائــم و خطرناک 
نبود زیرســویه جدید، انتظــار می رود آخرین 
  JN.۱ نســخه های واکســن  کووید در برابــر

محافظت قابل قبولی را ارائه دهند.
رعایت پروتکل های بهداشتی نیز به نوبه خود، 

شما را ایمن نگاه می دارند.
دوری از افراد بیمار، استفاده از ماسک در امکان 
پرازدحام و سرپوشیده، شستن دست ها و بهبود 
تهویــه از مهم ترین مواردی هســتند که باید 

رعایت کنید.
اگــر تا کنون واکســن نزده اید یــا مدت زمان 
طولانــی از آخرین تزریق تــان می گذرد، دوز 
واکسن به روزشــده یا یادآور را دریافت کنید، 
در شــرایط خاص ماسک بزنید و اگر مشکوک 
به بیماری بودید، با مراجعه به پزشــک تست 

کووید بدهید.

هرآنچه لازم است درمورد JN.1  بدانیم

JN.1  از آمریکا به ایران رسید

رئیس شورای شهر تهران:

»ال آر تی« با شرایط تهران همخوانی ندارد
رئیس شورای شهر تهران از بررسی بودجه ۱۴۰۳ شهرداری 
تهران در جلسه دیروز شورای شهر تهران در دو نوبت صبح 
و بعدازظهر خبر داد و در مورد ســرانجام ساخت قطار ملی 

گفت: وعده ورود به خط تا پایان سال آینده را دادند.
به گزارش ایســنا، مهدی چمران صبح دیروز پیش از آغاز 
جلسه علنی شورای شــهر با حضور در جمع خبرنگاران با 
بیان اینکه در جلســه امروز بررسی بودجه آغاز می شود و 
همه دستورها و تذکرات را حذف کرده ایم تا در پایان امروز 
بررســی بودجه به پایان برســد، گفت: در نظر داریم که تا 

همین اول اسفندماه بودجه تصویب شود.
وی در مورد حادثه روز دوشنبه خروج واگن از خط مترو با 

بیان اینکه قطاری در حال آزمایش بود و متأسفانه درحال 
آزمایش با موانع برخورد می کند، گفت: خوشــبختانه حتی 
راهبر قطار آسیب جدی ندیده است؛ اما این حادثه ارتباطی 
با مسائل و دغدغه های تأمین واگن ندارد و حادثه ای بوده 

که پیش آمده و هنوز گزارش دقیق ارائه نکردند.
رئیس شورای شــهر تهران در مورد سرانجام ساخت قطار 
ملی اعلام کرد: اعتبار قطارملی تأمین شده و شروع به کار 

کردند و وعده ورود به خط تا پایان سال آینده را دادند.
چمــران در مورد انتشــار تصاویری در فضــای مجازی در 
منتسب به قطع گسترده درختان در پادگان ۰۶ گفت:  در 
حال پیگیری هســتیم اما گفتند درختی هم قطع نکردند؛ 
البته اگر بخواهند زمین را تحویل دهند درخت ها می ماند و 
لزومی به قطع نیســت؛ چرا که در یک بخشی که ساخت و 

ساز می شود، فضای سبز باید همانگونه بماند.

وی در مورد مرگ یک پاکبان نیز اظهار کرد: در مورد مرگ 
این پاکبان را اطلاع دقیق ندارم اما حوادثی که عمدتا شبانه 
رخ می دهد مسئله تصادفات است و لباس و رنگهایی پیش 

بینی می کنند.
چمــران در مورد  دلیــل اختلاف و نگاه متفاوت شــورا و 
شــهرداری در مورد احــداث ال. آر.تی اظهــار کرد: نگاه 
متفاوتی نیست و ما معتقدیم ال آرتی که با ریل کار می کند 
با شــرایط تهران همخوانی ندارد  و این ســبب شده که به 
ســمت تراموا به سمت چرخ پلاســتیکی برویم که شبیه 
اتوبوس دو کابین می شود. ضمن اینکه باید ابعاد این پروژه 

بررسی دقیق شود که هنوز نشده است.

افزایش ۲۰ درصدی وام  ازدواج 
در صورت تصویب شورای نگهبان

وزیــر ورزش و جوانان گفت: طبق لایحه بودجه ۱۴۰۳، مبلــغ وام های ازدواج 
افزایش یافته که در صورت تصویب در شورای نگهبان در سال آینده، ۲۰ درصد 
افزایش می یابد. به گزارش ایســنا، کیومرث هاشمی در جلسه ارزیابی عملکرد و 
پاســخگویی بر خط،  با حضور در جمع خبرنگاران در خصوص نتیجه اختصاص 
۲۰ درصدی ظرفیت اماکن دولتی مانند تالارها و ســالن ها به جوانان که ســال 
گذشته رئیس جمهور در شورای عالی جوانان در دستور کار قرار داد اظهار کرد: 
این طرح در قالب طرح »وصال شــیرین« برای ازدواج آسان از مصوبات شورای 
عالی جوانان اســت که در دســتور کار قرار گرفته؛ هرچند این ۲۰ درصد اتفاق 

نیفتاده، اما به عنوان یکی از موضوعات در حوزه جوانان مورد توجه است.
هاشمی اجرای این طرح را مستلزم هماهنگی دستگاه ها و نهادها دانست و افزود: 
دستگاه ها و نهادها باید امکاناتشان را در اختیار بخش خصوصی قرار دهند و لازم 
است تجدید نظری در قراردادهای آنها صورت گیرد تا این مصوبه زمینه اجرایی 
پیدا کند تا به نوعی زمینه ســاز ازدواج آسان باشد و تسهیلاتی که جوانان حق 

استفاده دارند در اختیارشان قرار بگیرد. 
وی در پاســخ به اینکه این موضوع بین معاونت جوانان وزارت ورزش و جوانان و 
وزارت کشور بلاتکلیف مانده توضیح داد: ما این آمادگی را داریم؛ وزارت کشور نیز 
به جهت آنکه مسئولیت کشور را عهده دار است ظرفیتهایی دارد و نمی شود قصور 
را گردن دســتگاه خاصی انداخت؛ وزرای دو وزارتخانه در هیات دولت کنار هم 
هستند لذا این بحث در سطوح بالا مشکلی ندارد اما در سطوح پایین تر نیازمند 

هماهنگی و هم افزایی بیشتر است.

خانواده

ممنوعیت توزیع رایگان کیسه های پلاستیکی

مدیــر کل دفتر مدیریت پســماند ســازمان 
حفاظت محیط زیســت با اشاره ماده ۲ آیین 
نامه حذف پلاســتیک کمتــر از ۲۵ میکرون 
گفت: بــر اســاس آن وزارت صنعت، معدن 

و تجــارت مکلف اســت ترتیبــی اتخاذ کند 
تا تولیدکنندگان کیســه های پلاســتیکی با 
ضخامت کمتر از ۲۵ میکرون طی یک برنامه 
پنج ساله، سالانه ۲۰ درصد از ظرفیت تولیدی 

خود را با کیســه های سازگار با محیط زیست 
جایگزین کنند.  به گزارش ایسنا شهریور ماه 
سال گذشــته بود که علی سلاجقه - رئیس 
ســازمان حفاظت  محیط زیست- از تدوین 
آیین نامه حذف پلاستیک کمتر از ۲۵ میکرون 
خبر داد و آن را دستاورد خوبی توصیف کرد. 
او آذرماه سال جاری از نهایی شدن شیوه نامه 
پلاستیک های زیست تخریب پذیر در سازمان 
ملی استاندارد خبر داده  و گفته بود: قرار بود 
تیــر ماه این اتفاق بیفتد اما با چند ماه تأخیر 
محقق شــد. دکتر مهدی خــادم ثامنی مدیر 
کل دفتر مدیریت پســماند سازمان حفاظت 
محیط  زیست درباره آخرین وضعیت اجرای 
آیین نامه حذف پلاستیک های با قطر کمتر از 
۲۵ میکرون به ایســنا گفت: آیین نامه کاهش 
مصرف کیســه های پلاســتیکی در مهر ماه 

۱۴۰۱ ابلاغ شد. این آیین نامه مشتمل بر ۱۰ 
ماده می شود که ماده ۱ درباره تعاریف است.

وی با بیان اینکه بر اســاس مــاده ۲ وزارت 
صنعت، معدن و تجارت مکلف اســت ترتیبی 
اتخاذ کنــد تــا تولیدکنندگان کیســه های 
پلاســتیکی با ضخامت کمتر از ۲۵ میکرون،  
از تاریخ ابلاغ ایــن آیین نامه طی یک برنامه 
پنج ساله، سالانه ۲۰ درصد از ظرفیت تولیدی 
خود را با کیســه های سازگار با محیط زیست 
یا زیست تخریب پذیر جایگزین کنند، اظهار 
کرد: مــاده ۲ این آیین نامه بــه مرحله اجرا 
در آمــده  اســت و اســتاندارد آن ها تصویب 
شــد. شــیوه نامه آن نیز در حال انجام است 
همچنیــن در جهت همکاری برای اجرای آن 
وزارت صمت نظر خود را اعلام کرد. ما منتظر 
نظر اداره اقتصاد و دارایی هستیم که شیوه نامه 

مــاده ۲ را ابلاغ کند. خادم ثامنی اضافه کرد: 
در حال پیگیری هستیم تا استاندارد ملی آن 
تدوین و تصویب و برای کارگروه  ملی سازمان 
ملی استاندارد ارسال شود تا  در شورای ملی 
سازمان ملی اســتاندارد تبدیل  به استاندارد 
اجباری می شــود. مدیر کل دفتــر مدیریت 
پسماند سازمان حفاظت محیط زیست اضافه 
کرد: شیوه نامه ماده ۳ نیز توسط وزارت صمت 
تدوین، تصویب و ابلاغ شد. بر اساس آن توزیع 
رایگان کیســه های پلاســتیکی ممنوع شده 
است. خادم ثامنی در پایان با اشاره به قابلیت 
این آیین نامه و اولویت اجرایی آن در کشــور 
خاطرنشان کرد: همه استان ها اولویت اجرای 
آیین نامه حذف پلاستیک های با قطر کمتر از 
۲۵ میکرون را دارا هستند و  این آیین نامه در 

بیشتر استان ها در حال انجام است.

چالش ها و فرصت های صنعت زیبایی تشریح شد

مصرف ۲/5 برابری محصولات آرایشی در ایران
گروه اجتماعی - ســعید تهرانی: صنعت 
زیبایــی در دنیای امروز یکی از پرطرفدارترین 
صنایع در ســطح بین المللی است. با ورود علم 
و تکنولوژی معیارهای زیبایی هم دســتخوش 
تغییر شده اند. امید سرافراز در نشست خبری 
خــود در جمــع اصحاب رســانه در خصوص 
صنعت زیبایی گفت: صنعت زیبایی یک حوزه 
جذاب برای قشــر مخاطب است. این صنعت 
همیشه جزو نیازهای مردم بوده و خواهد بود. 
ایران نســبت به کشــورهای دیگر در استفاده 
از محصولات آرایشــی در جایگاه بالاتری قرار 
دارد.مدیــر مجموعه یوتوپیا ادامه داد: در ایران 
میزان مصرف محصولات آرایشــی و بهداشتی 
۲.۵ برابــر میانگیــن جهانی اســت. از لحاظ 
جراحی های بینی کشور ما رتبه یک را به خود 
اختصاص داده اســت. سرافراز درخصوص آمار 
مراجعه کنندگان به کلینیک های زیبایی گفت: 
حدود ۳۰ درصد مراجعه کنندگان آقایان و ۷۰ 
درصد خانم ها هســتند. طی ۵ ســال گذشته 
میزان مراجعــه آقایان به کلینیک های زیبایی 

۱۰ برابر شده است.
وی ۳ چالش برای ایــن صنعت را مطرح کرد 
و ادامه داد: چالش اول این صنعت در کشــور، 
چالش مراجعین زیر ۲۰ سال است. نوجوانانی 
که به جای الویت قرار دادن مسائل مهم زندگی 
به دنبال تغییــرات ظاهری هســتند و آن را 
الویت خود می دانند و متاســفانه مراجعه این 
افراد هم روز به روز در حال بیشتر شدن است. 
چالش دوم در ایــن صنعت، فعالیت های افراد 
غیر مرتبط در این حوزه اســت. افرادی که با 
ارئه خدمات تزریقات و زیبایی در ســالن های 
آرایشی و باشــگاه های بدنسازی با جان مردم 

بازی می کنند و فــرد را با عوارض های جبران 
ناپذیر درگیر می کنند. 

چالش سوم در این حوزه، ورود برندهای تقلبی 
اســت که این یک اتفاق خطرناک است و هیچ 
نظارتی روی آن وجود ندارد.ســرافراز در ادامه 
صحبت های خود به فرصت های پیش روی این 
صنعت اشــاره کرد و گفت: گردشگری زیبایی 
یک فرصت بســیار خوب برای کشور است. ما 
با داشــتن نیروهای متخصص و کادر درمانی 
قوی پتانسیل بالایی داریم و نیاز داریم به حوزه 
برندینگ، معرفی خدمات و رسانه توجه بیشتر 
داشته باشــیم تا بتوانیم به قطب گردشگری 
زیبایی در منطقه تبدیل شــویم.همچنین به 
دلیــل پایین بودن خدمات زیبایی در کشــور 
این فرصت وجود دارد تا از طریق گردشــگری 
سلامت و زیبایی کسب درآمد و ارزآوری برای 

کشور ایجاد شود.
سرافراز در پاسخ به پرســش خبرنگار »مردم 
ســالاری« مبنی بر اینکه پاریس، میلان، دبی 
و بانکوک قطب های توریســم زیبایی هستند 
ایــران چگونه با این کشــورها می تواند رقابت 
کنــد؟ گفت: مــا در حوزه هــر صنعتی بحث 
برندینگ را داریم، با معرفی برندها و برگزاری 
نمایشگاه های بین المللی می توانیم خدمات خود 
را معرفی کنیم، مــا در حوزه روابط بین الملل 
ضعیف هســتیم، در حوزه صنعــت و مالی و 
گردشگري هم ضعیف هســتیم، هر حوزه ای 
بخواهد شناخته شــود طبیعتا الزاماتی دارد، 
استراتژی مشــخصی دارد، برای ورود به بازار 
اول باید آن بازار شناسایی شود، متاسفانه مسیر 
تعریف درست استراتژی را نداریم. برای مثال، از 
نیازسنجی گرفته تا شناخت پتانسیل هایی که 

داریم، برنامه ریزی برای ورود به بازار براساس 
نیازهایی که در کشــورهای دیگر وجود دارد. 
عمده این ها مســائل استراتژیک و مارکتینگ 
اســت که در دنیای امروز حرف اول را می زند. 
هر چقدر قوی باشــیم وقتی ارتباطات درستی 
نداشــته باشــیم به جایگاهی که بخواهیم و 
باید برسیم، نمی رســیم. گلاره افشار مشاور و 
مدیر داخلی مجموعه یوتوپیا در ادامه نشست 
دربــاره ارائه خدمات در مجموعه گفت: در این 
مجموعه خدمات و لاین های مختلف با کیفیت 
کامل و قیمت مناسب وجود دارد، برای مثال، 
از تزریقات گرفته تا دســتگاه های جوان سازی 
و لاغــری، تغذیــه و لاغری، طــب درد، طب 
سوزنی، که به مشتریان ارائه خدمات می دهد. 
افشــار در ادامه گفت: قطعا زیبایی خوب است 
و مــا در این فیلد کار می کنیم اما الویت بندی 
برای ما مهم اســت، مثلا فــردی که مراجعه 
کرده با دندان های بدشــکل و اصرار بر تزریق 
فیلر دارد، در ابتدا با راهنمایی و مشــاوره او را 
توجیه می کنیم که دنــدان خراب او در الویت 
اســت و باید اول دندان ها درست شوند و بعد 
انجام اعمال زیبایی که تمایــل دارد. آزاده راد 
روانشناس دارای مدرک دکترای کلام، در ادامه 
نشست گفت:طبق تحقیقات جهانی ۸۵ درصد 
ظاهر آدم ها ۳۷ درصد لحــن و آوا و ۷ درصد 
محتوای افراد اســت مورد توجه قرار می گیرد. 
یعنی افراد اول افراد به ظاهر هم توجه می کنند 

و قضاوت ها براساس ظاهر است. 
آزاده راد در پاســخ به پرسش خبرنگار »مردم 
ســالاری« مبنی براینکه فردی برای بالا بردن 
اعتماد به نفس و بهبود روحیه خود به ســمت 
آرایش و انجام درمان های زیبایی می رود آیا این 

اعمال زیبایی می تواند به او کمک  کند؟ گفت: 
اول باید تعریف از زیبایی را بدانیم، ما حدها و 
فصل ها را هم نمی دانیم، وقتی حد و فصل هر 
چیــزی را بدانیم آن وقت اســت که تعادل در 

زندگی ایجاد می شود.
وی ادامــه داد: وقتی فــردی نقصی در ظاهر 
داشته باشــد و اگر بتواند با برطرف کردن آن 
ذات خود را بیشتر دوست داشته باشد چرا نباید 
آن نقــص را برطرف کند. فــرد با انجام اعمال 
زیبایی به توانمندی های بیشــتری دست پیدا 
خواهد کرد و بهتــر در زندگی به جلو حرکت 
خواهد کرد.فرد با انجام اعمال زیبایی می خواهد 
بل توانمندی های بیشــتر به جلو برود، خانم و 
آقا اگر فکــر بکنند که کجا داریــم می رویم، 
چه کاری انجام می دهیــم و در چه جایگاهی 
هستیم، همه این ها این بستر را فراهم می کند 
که طبق تحقیقات ۸۵ درصد ظاهر اســت ۳۷ 
درصد لحن و آوا است و ۷ درصد محتواست، در 
ارتباط با فردی در نهایت می گوید چی گفت، 
یعنــی اول ظاهر را نگاه می کنند و متاســفانه 
قضاوت ها براساس ظاهر است. ما دنبال زیبایی 
هستیم و زیبایی را دوســت داریم اما باید در 
چهارچوب باشــیم و تعیین حد و مرز داشته 
باشــیم. متاســفانه ما میزان زیبایی های خود 

را هــم تعیین نکردیــم، نمی دانیم چه چیزی 
کفایت کافی است و احساس رضایت می دهد 
که بگوییم همین زیبایی برای ما کافی اســت. 
یک نفر با هزاران نقص می گوید من زیبا هستم 
و برعکس یک نفر با هزاران زیبایی بگوید من 
زیبا نیســتم که از بعد روانی و کلامی باید با او 
صحبت شود، متاسفانه آموزش ندیدم. اگر در 
زیبایی شدت و ضعف را بدانیم و سلسله مراتب 
را رعایت کنیم،  آن حال خوب پایدار هم برای 
ما ایجاد خواهد شد .کلینیک های زیبایی آمده 
اند که در بعد مــادی در خوب کردن حال ما 
کمــک کنند اما باید در چهارچوب در قاعده و 
اصولش باشــد. آزاده راد با گلایه از مراکز غیر 
مجاز گفت: مراکز غیر مجازی هستند که بدون 
داشتن علم و دانش در کنار خود و انجام اعمال 
زیبایی و درمانی که در تخصصشــان نیست، 
باعث می شــوند یک فرد با عــوارض گوناگون 
وارد جامعه شــود که عواقب بــدی برای او به 
همراه خواهد داشت و باعث می شود در جامعه 
احساس ارزشمندی نکند. وی در پایان گفت: 
چقــدر خوب اســت وقتی به جایــی مراجعه 
می کنیم که آدم های با سواد، با دانش و آگاهی 
در کنارش باشند، و برای مراجعه کننده توضیح 

دهند و وقت بگذارند.

۲8  کارواش آلاینده زیست محیطی در منطقه 19 
مشمول آرای بند ۲۰ شدند

معاون خدمات شــهری و محیط زیست شــهرداری منطقه ۱9 از صدور رأی و 
تشکیل پرونده برای صاحبان ۲۸ کارواش در نواحی خبر داد.

به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه  ۱9، علی نایبی با اشاره به آغاز رصد 
وضعیت زیســت محیطی ۳۳ کارواش موجود در منطقه افزود: در همین راستا 
طی بازدید های میدانی کارشناسان اداره های ساماندهی صنایع و مشاغل و محیط 
زیست این منطقه ۲۸ کارواش به دلیل عدم اتصال به سیستم اگو شهری مشمول 

دریافت رأی اجرای تمهیدات و تعطیلی شدند.
وی ادامه داد: ۶ کارواش آلاینده زیست محیطی در نواحی یک، دو و سه تعطیل 
و مابقی نیز با توجه به اینکه کارواش ها از رســته شغلی دارای مجوز فعالیت در 
محدوده شهری هســتند ملزم به مراجعه به شــرکت آب و فاضلاب به منظور 

دریافت انشعابات و جمع آوری آلودگی های ناشی از آب های سطحی شدند.
به گفته این مســئول با انتقال پساب ناشی از فعالیت کارواش ها به سیستم اگو 
شــهری علاوه بر کاهش و جلوگیری از مسائل زیست محیطی باعث بازچرخانی 

آب و استفاده مجدد آن برای مصارف آبیاری فضای سبز خواهد شد.

شهری


